
`P R O T O K Ó Ł 
z obrad XXVI Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 2 grudnia 2009 r. 
 
 
 
W obradach udział wzięli: 
 
- Radni, 
- Sołtysi, 
- Wójt, Sekretarz i Skarbnik Gminy,  
- pracownicy obsługujący sesję. 
 
 
Przewodniczący Rady dokonał otwarcia XXVI Sesji Rady Gminy, powitał 
wszystkich obecnych, po czym udzielił głosu Kierownikowi Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej Pani Elżbiecie Radzimskiej.  
Kierownik GOPS zaprosiła wszystkie obecne osoby na spotkanie promocyjne 
do Restauracji „Arkadia” po zakończeniu obrad Sesji w związku z realizacją 
projektu systemowego Kapitał Ludzki. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek 
obrad: 
 

1. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
c) przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

 
2. Projekt uchwały w sprawie „obniżenia cen skupu żyta z 1 ha 

przeliczeniowego przyjmowanych jako podstawa obliczenia podatku 
rolnego na obszarze gminy Radziejów”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
3. Projekt uchwały w sprawie „określenia trybu i szczegółowych warunków 

zwolnienia od podatku rolnego użytków rolnych, na których zaprzestano 
produkcji rolnej”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
4. Projekt uchwały w sprawie „określenia stawek podatku od 

nieruchomości na terenie gminy Radziejów”:  
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
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5. Projekt uchwały w sprawie ”zwolnień w podatku od nieruchomości”: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
6. Projekt uchwały w sprawie „ określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych na obszarze gminy Radziejów”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
7. Projekt uchwały w sprawie „opłaty targowej”: 

a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 

 
8. Projekt uchwały w sprawie „udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Radziejowskiego na realizację zadań bieżących powiatu”: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

9. Projekt uchwały w sprawie „zmian w budżecie”: 
a) dyskusja, 
b) podjęcie uchwały. 
 

10. Dyskusja. 
11. Składanie wniosków i interpelacji. 
12. Zakończenie obrad sesji. 

 
 
Ad. 1 a, b, c)  Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w chwili otwarcia 
Sesji na stan 15 radnych było obecnych 15, w związku z tym Sesja jest 
prawomocna do podejmowania uchwał, a następnie przedstawił porządek 
obrad. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 
Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Krzysztof Nowowiejski 
14 głosami, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
 
 
Ad. 2 a i b) Projekt uchwały w sprawie „obniżenia cen skupu z 1 ha 
przeliczeniowego przyjmowanych jako podstawa obliczenia podatku rolnego 
na obszarze gminy Radziejów” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady 
Gminy Marian Bandyszewski. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że podatek nie uległ zmianie 
i będzie obowiązywał w 2010 roku w takiej samej wysokości jak w roku 
bieżącym, czyli 31 zł z 1 ha przeliczeniowego. Z taką propozycją wystąpił Wójt 
Gminy na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, które tę propozycję 
zaakceptowały. 
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Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 3 a i b) Projekt uchwały w sprawie „określenia trybu i szczegółowych 
warunków zwolnienia od podatku rolnego użytków rolnych, na których 
zaprzestano produkcji rolnej” odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że projekt tej uchwały również został szczegółowo omówiony na 
Komisjach Rady Gminy. Nie podejmowano dyskusji na powyższy temat. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 4 a i b) Projekt uchwały w sprawie „określenia stawek podatku od 
nieruchomości na terenie Gminy Radziejów” odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na posiedzeniach Komisji 
Rady Gminy Wójt Gminy zaproponował, aby również stawki podatku od 
nieruchomości na 2010 rok pozostawić na poziome roku bieżącego, co zostało 
zaakceptowane przez wszystkie komisje. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 5 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „zwolnień w podatku od nieruchomości” 
odczytał Przewodniczący Rady Gminy.  
Nie podejmowano dyskusji na temat projektu powyższej uchwały.  
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 6 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „określenia stawek podatku od środków 
transportowych na obszarze gminy Radziejów” odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski.  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że podobnie jak i poprzednie 
uchwały tak również ta została omówiona na Komisjach Rady Gminy, stawki 
podatku od środków transportowych na 2010 rok pozostały na poziome 
bieżącego roku. 
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Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił piętnastominutową przerwę w obradach. 
 
Po przewie: 
 
Ad. 7 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „ustalenia opłaty targowej” odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 8 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „udzielenia pomocy finansowej dla 
Powiatu Radziejowskiego na realizację zadań bieżących powiatu” odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Marian Bandyszewski. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że dotyczy to dotacji na remont drogi 
i chodnika w Przemystce. Prace remontowe już zostały wykonane. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 9 a i b)  Projekt uchwały w sprawie „zmian w budżecie” odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
 
Ad. 10, 11)  Radny Jan Odważny uważa, że jest to bardzo ważna Sesja, 
ponieważ ustalono podatki na 2010 rok, tym samym ustalono wysokość 
dochodów gminy na następny rok. Jest to ważne dla ogółu społeczeństwa. 
Pan Wójt znając doskonale sytuację na wsi sam zaproponował, aby stawki 
podatku na 2010 rok nie były podwyższane, tylko utrzymane na poziomie 
bieżącego roku.  
Uważa, że była to rozsądna propozycja, gdyż sytuacja finansowa na wsi nie 
jest dobra. Wielu rolników szuka szczególnie w okresie jesiennym 
dodatkowego zajęcia poza rolnictwem, wiele osób wyjeżdża za granicę. 
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Ustalone przez Radę stawki podatku nie będą zagrożeniem dla realizacji 
zadań, jakie wyznaczono w projekcie budżetu na 2010 rok. 
 
Wójt Gminy podziękował za zrozumienie. Uważa, że jest ono bardzo ważne 
szczególnie w samorządzie. 
Podzielił się uwagami na temat problemów z Miastem Radziejów dotyczących 
zamknięcia wysypiska śmieci w Broniewku. Stawiał ten temat na ostatnim 
spotkaniu członków Związku Zlewni Gmin Jeziora Gopło. Zaproponował, aby 
razem z Miastem Radziejów poprzez Związek wysypisko zamykać, wówczas 
byłaby możliwość skorzystania z pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska, która jest umarzalna. Jeżeli wniosek złożyłyby dwa samorządy to 
jest dużo większa szansa na otrzymanie takiej pożyczki. Pan Burmistrz 
Radziejowa nie wyraził jednak zgody na taką możliwość, chociaż inni 
członkowie Związku Zlewni Gmin w tej sprawie wyrazili zgodę.  
Ponadto poinformował, że udało się wykonać zaplanowane zadania 
inwestycyjne na 2009 rok. Hydrofornia w Płowcach już pracuje i stopniowo 
będzie do niej podłączanych więcej odbiorców. 
Jest też w naszych planach rozbudowa hydroforni w Szostce. W związku 
z tym uważa, że należy się zastanowić nad sprzedażą nieruchomości na 
ul. Brzeskiej w Radziejowie. Uzyskane ze sprzedaży środki można by 
przeznaczyć na tę inwestycje bez konieczności zaciągania kolejnej pożyczki. 
Przebudowa drugiej hydroforni w Szostce zapewni bezpieczeństwo wodne na 
wiele lat dla mieszkańców całej gminy. Poprawiłaby się również znacznie 
jakość dostarczanej wody do wszystkich odbiorców. Jeżeli zostałyby środki to 
można je również przeznaczyć na zamykanie wysypiska bez dodatkowego 
obciążania budżetu. Prosił, aby Rada zastanowiła się nad tą propozycją. 
Poruszył również temat rozjeżdżania dróg gminnych samochodami 
ciężarowymi szczególnie przez firmy wywożące buraki, w związku z tym 
w budżecie zostaną przeznaczone dodatkowe środki na zakup kamienia. 
 
Sołtys Broniewa Krzysztof Jędrzejewski podziękował Radnym i Panu Wójtowi  
w imieniu mieszkańców Broniewa za zakupienie do tej miejscowości placu 
zabaw dla dzieci. 
 
 
Ad. 12)  W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący 
Rady podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął 
obrady XXVI Sesji Rady Gminy Radziejów. 
 
 
 
Protokołowała      Sekretarz Sesji 
 
Teresa Chęś      Krzysztof Nowowiejski 


